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 חזון: -פרשת "דברים" 

נראה טעם לזה השם, מבואר בתרגום אונקלוס: "פתשגן אורייתא", ומשמעו פירוש ובאור עד שמעמיד על     -  'משנה תורה'"  

דקדוק לשון התורה. ומשום דכלל זה הספר ועיקרו בא להזהיר על עמל תורה לפרש דקדוקי המקרא וזהו תלמוד. וכל המוסר  

על עצמם עול התלמוד מפני כמה עיקרים שיבואר    הכל בא לזה התכלית שיקבלו  וריבוי דברים שהיה משה רבינו מוכיחם,  

'משנה תורה' לשון שינון של תורה. ואם נרצה לפרש משנה מלשון כפול, כהבנת הגמרא   בגוף הספר. משום הכי נקרא בשמו

תהיה הכוונה לפי הפשט ביחוד על זה הספר. משום דבזה הספר יש הרבה מקראות שאי אפשר לפרש לפי הפשט ההכרחי שאין  

א יוצא ממנו אלא בשתי כוונות... ויש להבין מכל זה דהמדקדק יפה בדברי מוסר שבזה הספר שיצא מפי משה רבינו  המקר

ומזה יתבונן כל אחד   .ברוח קדשו, ימצא כל איש לפי ערכו דבש וחלב. עד שגם יהושע רבן של ישראל השקיף בזה הספר תמיד

 .לם לו. ואור זה הספר יהי נר לרגלולפי הליכות עו .לפי כחו. וימצא דרך ישר להלוך נכחו

קים ומשפטים שהוא התלמוד בישראל, אשר ממנה תוצאות חיי  ואמנם ראש וסוף התוכחה שבזה הספר, הוא על החזקת ח

האומה והיהדות בכלל. ועל זה נכרת הברית השני בערבות מואב ובהר גריזים והוקם על להקים את דברי התורה וגו'. וממנה  

למוסרי אנשי הפעולה. הן מי שזכה לתורה ולעמלה הן מי שברכו ה' להחזיקה בקיומה וכלכולה. ועל זה נקרא זה  יתד ופנה  

 אמן".  .ובזה תהי לנו עוז ואורה .לשנן חרבה ולהשיב מלחמתה של תורה שערה .משנה תורה הספר

 [הקדמת הנצי"ב לספר דברים                                                                                                                                                     

 

 

 ת לעט מע 

 
הועלו הערות לגבי הצורך לתת   באסיפה האחרונה אושר מסמך העקרונות לעבודת נוער בלביא. באסיפה – עבודת נוער

הזדמנות לכל נער/ה שירצו בכך להשתלב בעבודה בתשלום, לגבי הצורך והחובה שלנו לפעול בנושא זה על פי החוק ולגבי  

הציפיה שמהלך זה יחזק את הקשר בין בני הנוער לענפי הקיבוץ. תודה רבה למינהלת החינוך ולהורים שהובילו את המהלך  

. כרגע, נדרשים לנו עוד כמה ימים כדי להסדיר את העניינים הטכניים הנדרשים )צורת רישום העבודה,  ביסודיות ובאחריות

אופן התשלום, למידת החוק ע"י המנהלים וכו'( ולאחר מכן נצא לדרך תוך עדכון בני הנוער, ההורים ומנהלי הענפים 

 בפרטים השונים. 

גמלאים קישור לאתר מתנות לחג. אמנם אנו רק בפתחו של חודש  לקראת ראש השנה הקרב, נשלח לחברים עובדי הפנים ול

מות להיערך. מי שלא קיבל קישור או שמתקשה בהפעלה, מוזמן ליידע  אב, אך העומס על אתרים אלה רב ולכן אנו מקדי

 אותנו ולפנות לעזרה. 

יבוץ ישנה הבנה שחלק  בחתונה האחרונה ראינו שחסרים כסאות רבים השייכים למחסן שמחות. משיטוטים בק –כסאות 

לבנים, בדקו שאינם שייכים לקיבוץ )יש    "כתר"אם ברשותכם כסאות   –מכסאות אלה נמצאים בבתי החברים... אז אנא 

החזירו אותם בבקשה למקומם בצד בית העם   –סימון בולט בתחתית הכסא( ובמידה ואתם מחזיקים כסאות של הקיבוץ 

 כסאות(.  200-)חסרים כ

דף השבוע
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צע החלק הראשון של החלפת הגגות, המשך הפרויקט יתבצע השבוע בשכונת מחנה נח"ל וליד בית הכנסת.  השבוע בו – בנין 

נקווה שהעניין   –בניית מעון היום החדש עדיין לא החלה, למרות שהשטח גודר, עקב מחלוקת בין הקבלן המבצע למועצה 

 יפתר במהרה. 

קשה שיבחנו אפשרות להקמת מבנים זמניים לטובת עובדי  המועצה האזורית פנתה למספר יישובים, בב – מרכז השיקום 

. גם אנחנו קיבלנו פניה כזו ובימים אלה הנושא  משפחות בכל ישוב(  10- )כ מרכז השיקום החדש בפוריה, שיעברו לגור באזור

 ת.  דון בוועדות הרלוונטיות ובמזכירוני

 חן אלידין נכנסה באופן זמני לתפקיד מזכירת המשרדים, בהצלחה!  –החלפה 

 שבת שלום, 

 תמר שורק 

 ריבה פריד, הקבה"ד - סיכום כנס הנהגות 

 אנו מסכמים יומיים משמעותיים בכנס ההנהגות של התנועה. 

 הכנס הניח את שאלת "חידוש שליחותה" של התנועה והשתתפו בו נציגי ההנהגות מכלל קהילות התנועה. 

במשך שני ימי הכנס המשתתפים עברו סדנאות עבודה שונות שבסופן הונחו מספר כיווני פעולה לעבודת מטה התנועה  

תוצרי הכנס יגובשו לכדי מסמך הצעת עבודה שיעבור אישור במשקים ולאחריו הצבעה במועצה שתתקיים   בשנים הבאות.

 בחודש נובמבר. 

אזולאי שדיבר בין השאר על חשיבותן של הקהילות כצורך מהותי לאדם. על  את יריית הפתיחה לכנס קיבלנו מד"ר שמעון 

מקומה הקריטי של שפת המשמעות שהיא הכרח לאדם ולקהילה. שמעון הנכיח בדבריו את החשיבות הרבה בבניית מנגנון  

 מדינה(. חינוכי שמאפשר לכל אחד ואחת להיות משמעותי בסביבה בה הוא נמצא )בית ספר, קהילה, -חברתי-קהילתי

 

הקיבוץ הדתי, סקרה את כל הסוגיות שעליהן יש לתת את הדעת בתהליך חידוש השליחות. שרה    תמזכ"ליד"ר שרה עברון, 

איך התנועה צריכה להראות ולפעול  -האם יש עתיד לתנועה, ואם כן  –הנכיחה באומץ את השאלה שאיתה יצאנו לתהליך 

ביסודות הרעיוניים והמעשיים של תנועתנו, תנועת הקיבוץ הדתי,  שרה הזמינה את המשתתפים להתבונן  בעשור הבא.

 ולברר ביחד האם וכיצד ניתן לחדש את הברית המחברת בינינו. 

 

בארבעה מפגשים בקבוצות קטנות ובהנחיית אנשים מתוך התנועה שהוכשרו לכך, עסקנו בחיבור שלנו עם ערכי התנועה  

ערבות הדדית  חיזוק הקיים ופיתוח חדש |  – התיישבותהתנועה:   המרכזיים, שסומנו בתהליך מקדים על ידי חברי

. בחנו מה היחס של המשתתפים לכל אחד מהערכים  ציונות דתית מחברתפעולה לתיקון עולם |   – משימתיות | וקהילתיות

חיפשנו היכן יש הלימה וניסינו לברר  באופן אישי, קיבוצי ותנועתי, ועד כמה הם באים לידי מימוש בכל אחת מהקטגוריות . 

 מה המשתנים שמשפיעים על כך. 

 

במהלך הכנס נחשפו המשתתפים לתחומי העשייה התנועתית המגוונים ובהם ראשי מוסדות הרוח של התנועה שהעלו  

תיד  בצורה קצרה ותמציתית את העשייה המפוארת של המוסדות הללו. המשתתפים עסקו יחד, בבירור קבוצתי משותף, בע

 ומה הם היעדים שראוי ונכון להציב לה בעשור הבא.     –התנועה 

 

גם בתוך המשקים פנימה וגם בחברה הישראלית. המשתתפים   -זיהינו מרחבים שהתנועה יכולה לפעול בהם ככוח משותף 

עול בזירות הללו  בחרו מבין ההצעות הרבות שעלו, את הכיוונים הנכונים לפעולה על פי דרגות שונות של נחיצות, היכולת לפ

 כתנועה, ורמת חשיבותן. תוצרי הקבוצות הוצגו לקראת סיום הכנס במליאה.  

 

בסיום הכנס פגשנו את ד"ר יואב הלר שניתח באופן מרשים וייחודי את מצבה של החברה הישראלית, את הסיכונים 

וקת( ואת המגמות הקיימות  ממש לא המחאות והסוגיות המשפטיות מעוררות המחל –שעומדים לפתחה )ובאופן מפתיע 

אצל מובילי השיח. יואב שם על השולחן את הנחיצות הקיומית בהובלת שיח מאחד וממלכתי. שמענו ממנו עד כמה הוא  
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רואה בתנועת הקיבוץ הדתי שותפה משמעותית שמסוגלת לקחת על עצמה את האחריות להנכיח שיח אחר במרחב הציבורי.  

צליח לפעול יחד, אנשים בעלי דעות ואמונות שונות, בעשורים הבאים של מדינת  לחדש את הברית המשותפת שלנו ולה

 ישראל.  

 

עם שלל הכיוונים שסומנו, אנו יוצאים להמשך העבודה על מנת    –, והכי חשוב םהפירגוניוכעת, עם התובנות, הביקורות, 

 כולנו טובה ומוצלחת.  למועצת התנועה. שתהא דרכנו   –להביא את לב התהליך לתוך הקיבוצים ולאחר מכן 

 
,ןעברנו שבוע מהנה ומרגש בקייטנת איל  

.שלנו  גיע כל שנהקבועים שמתעקשים לה ה  ןשבוע כייפי ומחובר של התיכוניסטים המופלאים שלנו עם חניכי אילל   

. הרבה אנשים טובים עזרו לנו בדרך  

תודה גדולה לצוות חדר אוכל, צוות המכבסה, צוות מלון , צוות הכלבו, גן כנרת, כל אופי העוגות, הדר אופטובסקי, זוהרית  
 שרון 

צורית רייס בורשטיין, ברק פלג, כל הילדים החמודים שבאו להיות אתנו בשלישי בדשא, בית ילדים תבור, אולפן סולביא  
ותרהטוב בי  צדלנו מאוד! להנות והעביר את הקייטנה על הונורית לוין שתרמו לנו מזמנם ועזרו   ! 

כל שנה מחדש מרגשים במסירות, בטיפול ובשמחה. הרמתם קייטנה לתפארת  -לתיכוניסטים האלופים שאין דומה לכם  

ן. בלי  אור שימרון, תואם גולד, אסיף גנות, הדס בולביק, איילת רוזנצוויג ושיר שימרו -ולצוות הבוגר שליווה את הקייטנה
. העזרה שלכם לא היינו מצליחים  

.גאים בכולכם על הזכות להוסיף אהבת חינם  

 מדריכי התיכון והלה שימרון 

 

 

 ודעות ה 
                                             שעות פתיחה לשבוע הקרוב -כלבו

                                                             .7-19יום ראשון ושני שעות רגילות.

 7-19-יום שלישי

 7-16-רביעייום 

 7-10יום חמישי }ט באב{ 

 7-12יום שישי 

 

 

 ביחה לשבוע הקרופת  שעות-לביאה

 10:00-16:00  - ד'  -א' 

 סגור  -ה' 

 9:00-12:30  -ו' 



 4 

 

 

 

 

  חברים יקרים

 . עסקיליווי     בימים אלו אנו עושות תהליך 

לעמוד בזכות עצמה. רצינו לומר תודה רבה על האמון והתמיכה שאנחנו מקבלות מכם .   וליכולת   לרווחיותהתהליך אמור להביא את החנות  
  נוייכולתקציב לחנות וזה ממש מוערך על ידינו ולא מובן מאליו. אנחנו בצד שלנו עושות כמיטב  כל שנה באסיפת החברים אתם מצביעים על ת

 לתת מענה אופטימלי לצרכים של כל חבר.ה. 

 בקרוב נוציא מכתב נרחב על צעדי ההתייעלות והשלכותיהם. 

 שתי הודעות קונקרטיות חשובות  ם בינתיי

 יום מהקנייה בלבד בצירוף חשבונית.   14החזרה/החלפה של פריט עד    -*החזרות לחנות

יום    14-, החלפנו תוכנה בשנה האחרונה. בתוכנה החדשה אין לנו אפשרות לזכות או להחליף פריט אם עברו יותר מהנה"חכידוע, יחד עם  
רות שחורגות  לא נוכל יותר לקבל החז  01/08-אותנו במצב לא נעים. החל מ דרך לתזכר את עצמכם, ואל תעמידו מהקנייה. בבקשה מצאו 

  מהזמן. 

 ת שלום צוות לביאה בבש

 
 - חברי קהילת לביא והורים יקרים -מהחינוך

 קיץ...קיץ... שתו עוד מים... 

 וש, כייפי וערכי עובר על החינוך בימים אלו.קיץ גד 

 והצוות החינוכי הכין פעילות עשירה שנוגעת בנושא זה מזוויות שונות ודרך חוויות שונות.  שביל ישראלנושא הקיץ הוא 

 הילדים פועלים בפעילויות שונות )רבות מהן גם הוכנו ומופעלות ע"י הילדים עצמם( ומטיילים הרבה. ממש כיף לראות! 

לצוות המקצועי, היצירתי והמסור שמעניק לילדים חוויות ולמידה, לצד קשר משמעותי   תודה ענקיתהי הזדמנות לומר זו
  ואישי.

בשלושת השבועות כמיטב המסורת הילדים פוגשים אנשים ונשים מהקהילה ומתנסים בעבודות יד ולמידה מסוג   -סדנה
 מעבירים שמתגייסים ועוזרים לנו להעשיר את הילדים:מעט שונה ומהנה מאד. זו הזדמנות להודות מקרב לב ל

רחל מעגן, בת שבע קריסטל, נעמה רוז, דינה פרנק, ידעיה שרון, יהודית מנחם, אביגל שב, יונתן ליפניק, עוז קורן, רפא, 
 שרית וינטר, אלי לוין 

 ת לילדים. תודה גם לכל הצוות החינוכי המקסים, שמעבר לעבודה הרגילה מעביר גם סדנאות ייחודיו

 סמינרי הקיץ: 

  קיבלנו עליהם )וגם על מדריכים משלנו( תגובות מחמיאות וטובות! -כיתה ח' יצאה ליומיים של גדוד עבודה

 כיתה ז יצאו למירוץ לקיבוץ, נהנו והגיעו למקום החמישי והמכובד! כל הכבוד לכם! 

 
 - כניסת מנהל חינוך

ה ולתחושתנו נוצרה הזדמנות לשיח מעמיק על תפיסות חינוכיות  עברנו תקופה לא פשוטה אך עם זאת מעוררת מחשב
 וערכיות שיש לנו בקהילה. 

 אנחנו רוצים מאד להודות לחברים שאכפת להם שפנו, השמיעו, הקשיבו ונתנו עצה טובה. 

שמענו את הקולות ואף הקשבנו להם בלב פתוח. לאחר שיחת החברים יצאנו לדרך על מנת לייצר מעטפת תומכת בפן  
  הרוחני והדתי למערכת ולילדים.

 יש לציין שעוזי המנהל החדש, הוא בעל איכויות רבות שתואמות מאוד את התפקיד ואנו שמחים מאוד עם כניסתו לתפקיד. 
דתית במערכת החינוך שלנו כקהילה דתית. לצורך כך, בנינו  - אנו שותפים לקולות שעלו לגבי חשיבות הזהות הרוחנית

בשותפות עם חברים שהתגייסו, מעטפת שאנו סבורים שתיתן מענה יצירתי לפן הזה ואנו מעריכים מאד את ההתגייסות  
 המבורכת של החברים.

 י ואת שאר ממלאי התפקידים. הרב יהודה ילווה עפ''י הצורך את עוז 

דתי: מעגל השנה, אירועים  -ניאותה לשמש כתובת לעוזי להיוועצות קבועה באופן כללי סביב הנושא הרוחני  -חנה עמירם
 מיוחדים, סוגיות ודילמות. 

 לקחה על עצמה את הפרוייקט המתוק והחשוב של בית מדרש צעיר.   -אפרת אשרי

 דתי. -וך דגש על הפן הערכיתלווה את פעילות בנ"ע ת - נעה אוברמן

 י( -הסכים להתגייס להעצמה ותיווך של לימוד תורה לנוער הצעיר )ז  - אלון פרנק
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במהלך החפיפה יינתן דגש על נושאים אלו. מנהלת חינוך תקיים עם עוזי פגישה לתיאום ציפיות ודגשים שעלו מתוך 
 התהליך, תלווה ותתמוך בכל נושא שהוא ובפרט בנושאים הנ"ל. 

בתחומים החשובים הללו   כקהילהנו התקופה האחרונה הייתה הזדמנות מבורכת לעורר את השיח והעשייה שלנו עבור
 תודה!ואנחנו מודים במיוחד לאנשים והנשים שהתגייסו מתוך אכפתיות ואהבה לחינוך. 

חברי וחברות הקהילה   אנחנו תקווה כי זהו פתח לשיחות ומחשבות נוספות בנושא בחינוך לרוחניות ודת ואנו מזמינים את 
 דתי בפרט.-להמשיך ולגלות מעורבות בחינוך בכלל ובפן הרוחני 

  (25.7עוזי יתחיל את החפיפה ביום שלישי הקרוב )ז' אב 

  בימי היערכות הוא יכנס לתפקיד באופן מלא.

  מכאן אנו שולחים לעוזי בשם הקהילה כולה, ברכת הדרך ואיחולי הצלחה בתפקיד.

 יחנך נפשות".  -"הדואג לדורות

 מנהלת חינוך

 

 בקשו שאכתוב כמה מילים על הכנס של הקיבוץ הדתי בנושא 'כנס ההנהגות' שהתקיים השבוע במלון שלנו.  

 הכנס התחיל עם הרצאה של ד"ר שמעון אזולאי בנושא: "משמעות מקבל מענה בקהילה'. 

נעשה בתנועה ובעיקר על הרצון וחשיבות של חידוש השליחות  , על הד"ר שרה עברון התנועה  זכ"ליתמ לאחר מכן שמענו
 . ואז התחלקנו לקבוצות עבודה שליוו אותנו ליומיים של הכנס.  שלנו

השאלות    ,שמענו גם פאנל של מובילי מוסדות הרוח של התנועה. התקיים מפגשים בין קיבוצים בסגנון 'סליחה על השאלה'
)קליטה, מה הועדה הכי מבוקשת, יחס לגיל השלישי, היחס  . בחיי היום יום יםהיו במגוון נושאים המעסיקים את הקיבוצ

שמענו על  גם ערב עם היוצר יאיר אגמון.  בקיבוץ לקמין, צעירים מול וותיקים, אוכלוסיות מגוונות בקיבוץ ועוד(. התקיים
שונות לצורך שיתוף את כל  קבוצות עבודה הההצגנו תוצרים מ  , לקראת סוף הכנס  הנעשה בתנועה באגפים השונים שלה.

 בניסיון להתמודד עם המצב במדינה.   ,ביותר מד"ר יואב הלר מהרבעון הרביעי רתקתולסיכום שמענו הרצאה מבאי הכנס. 

 תובנות שלי:  

 היה מעניין לפגוש חברים מקיבוצים אחרים.  .א
 היה חשוב להכיר את כל העשייה הברוכה שיש בקיבוץ הדתי. .ב
חברים בה להיות משמעותיים יותר בנוף  ה משותף והדדי מצד מטה התנועה ומצד   היה מרגש לראות שיש רצון .ג

 קיבוץ הדתי.  בייחודיות שיש להישראלי 
 . )'צרות רבים חצי נחמה'( שאנחנו מתמודדים עם אתגרים משותפים בין קיבוצי התנועהלהבין היה מעודד  .ד
על מנת לתרגם את זה לכדי    ,ו בקבוצותהיה שמח לראות שהצוות המארגן לקח מאוד ברצינות את המסקנות שעל  .ה

 הקרוב.  בנובמבר 'אסיפת תנועה'עשייה לקראת 
פרגון  , הייתי גאה שהכנס התקיים ב'מלון לביא' עם תודעת שירות גבוהה, נעימות של הצוות המלון, אוכל טעים .ו

   תודה לאנשי המלון.מצד באי הכנס על הייחודיות שיש רק במלון לביא. 

 , רפא. בתקווה להמשך עשייה

 מהתרבות:

 
תודה רבה לאמיר רז, על שיחה מרתקת ופותחת מחשבה על עבודתו בהנדסה גנטית בצמחים. ותודה ענקית לילדי קייטנת  

אתם השראה ושמחה לכולנו,    – איל"ן על הפעילות המשותפת בהופעה של הקוסם. תיכוניסטים וצוות של הקייטנה  
ומשמחים את הלב של הילדים ושל ההורים, זה  לראות אתכם שנה אחרי שנה מרימים קייטנה כל כך עשירה ומשמחת,  

 לא מובן מאליו ובאמת השראה לכולנו.  
 

אנו מבקשים לא לשלוח אף ילד מתחת לכיתה  לפעילויות של תרבות, בכללן שלישי בדשא,    - הורים יקרים הפניה אליכם  
חוויה משפחתית וקהילתית, וחשוב  אנו רוצים לייצר    - . ראשית איננו שירותי בייביסיטר, שנית ויותר חשוב  ח' ללא ליווי 

 לנו שתגיעו גם! 
 

 ומה בהמשך? 
,  16:45נצא לסיור בכפר נהר הירדן הסמוך אלינו, אותו מנהל שלום אשכנזי. הסעה תצא מלביא בשעה    23.7ביום ראשון  

 צאי שבת.עד מו   ונצא לסיור של כשעה וחצי. כל הציבור מוזמן! הרשמה פתוחה במקומי   17:00נתכנס באוהל הגדול בשעה  
 

נצא לעוד הצגה של "צלילי המוזיקה". ההרשמה גם פתוחה במקומי, מי שמעוניין לצאת אנא הרשמו עד    17.8ביום חמישי  
 . ההצגה מומלצת ביותר! 1.8לתאריך  
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בימי הערכות נקיים קמפינג כמו בשנה שעברה, על הדשא שלנו בקיבוץ. מי שמעוניין להצטרף   – קמפינג קמפינג קמפינג  

 ��לצוות המוביל מוזמן לפנות אלינו במהרה 
 

 סופ"ש נעים לכולם! 
 ו. תרבות 

 

 , חברים יקרים

וחצי שבועות מאז שדוד נסע להמתין במינסק שבבלארוס   5וחצי שבועות של מציאות חדשה ומוזרה.   5עברו עלינו כבר 
 להשתלת כבד, ושבועיים וחצי מאז שאני הצטרפתי אליו.

מהעיניים שלנו, ובטח עוד  רצינו קצת לספר לכם איך עוברת התקופה הזאת אמנם יש לפנינו עוד תקופה לא ידועה פה אבל 
 נרחיב לספר כשנזכה לחזור ארצה.

את השבועיים הראשונים דוד בילה בבית החולים שמטפל בו לעבור שלל בדיקות והכנות לניתוח. בשבועיים האלו בן דודו  
 השכונתית. של דוד, דוד ורדי, היה איתו. טיפל בו במסירות וביסס יחסים עם הקהילה היהודית, בית חב"ד ואפילו במכולת

לאחר מכן, אחותו של דוד, ציפי, נסעה אליו ואת השבועיים הבאים דוד בילה חלק מהזמן איתה במלון וחלק מהזמן שוב  
בבית החולים. בתקופה הזאת לשמחתנו הרבה קראו לדוד לבית החולים מפני שנמצא תורם מתאים. לצערנו, בפעם הזאת  

שמרנו על רוח חיובית כי התבשרנו שדוד הוא הראשון ברשימת ההשתלה   הכבד נמצא לא בר השתלה והניתוח התבטל. אבל 
 וכעת כל מה שנשאר לעשות הוא להתאזר בסבלנות ולחכות.

אניה היקרה. בכובעה השני היא עובדת גם כמזכירה   -כל זמן שדוד בבית החולים יש איתו מתורגמנית מעברית לרוסית 
היא בהחלט  שהתחברה אלינו כל כך מהר וגם אנחנו התאהבנו בה. בקהילה היהודית במינסק. אישה מקסימה ונהדרת 

 עושה בשבילנו הרבה מעבר לדרישות התפקיד ברצון רב ובאהבה.  

כל עוד דוד ממתין אנחנו חופשיים להסתובב בעיר עד שיקראו לנו שוב, ואנחנו מנסים להכיר את מינסק. כבר חקרנו כמעט  
לים מעט, עד כמה שמצבו של דוד מאפשר לנו. כולם פה מאוד נחמדים ומכניסי  כל פינה בעיר המקסימה הזאת. אנחנו מטיי

 אורחים, המחיה פה זולה וקל להסתדר, אבל ברוסית... מזל שיש גוגל טרנזלייט.  

אנחנו לא יודעים כמה זמן עוד נדרש להתארגנות המיוחדת הזו, ואנחנו מתפללים ומקווים שלא לעוד הרבה זמן. זהו  
 ד שדורש הרבה אורך רוח וסבלנות, ולפעמים על רקע הגעגועים הביתה אנחנו קצת שוכחים את זה.בהחלט מצב מיוח

בנסיעה לחו"ל להיות עם דוד, בלשמור   -זה הזמן להביע את תודתנו העמוקה למשפחה שלנו שמיד נרתמו לכל עזרה שצריך
 על הילדים שלנו בארץ, בלהיות אוזן קשבת וחברה למרתה ועוד. 

שיחה בעברית וד"ש   -וצים להודות לכל מי שדורש בשלומנו בקביעות בהודעות ובשלום המשפחה שלנו בקיבוץר גםאנחנו 
ושולחות  )  שעוזרות ועוטפות את הילדים שלנווהתיכון הגיל הרך ,  למטפלות בבתי הילדיםמהבית עוזר מאוד בימים אלו. 

  -אתם עושים עבודת קודש, זה אולי נראה לכם מעט  -חותולכל מכיני ומכינות הארו  .(בענייניםתמונות כדי להשאיר אותנו  
 אבל בשבילנו זה עולם ומלואו! 

 מתגעגעים ומחכים לחזור הביתה, 

 דוד והדס 

 

 

 

 

 

 

 
תודה לתמר שורק על אחר צהריים חם ומעניין בשדה אליהו. לביא כלבבי  :    

 מחברי הנהלה חברתית ומרכזי ועדות

 

טוב לנעמה  מזל 
 ושבח רוז 

 להולדת הנכדה 

 בת לניצן וחנה 

מזל טוב לכל   
 המשפחה 
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